
R O M Â N I A
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN
  CONSILIUL JUDEŢEAN

PROCES–VERBAL
încheiat astăzi 23.12.2009, ora 12,00  în cadrul şedinţei  extraordinare a 

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN

          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:  

Doamnă consilier, domnilor consilieri,  
Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 29 de consilieri judeţeni.   
Lipseşte motivat domnul consilier Roşeţi Gheorghe.
Se supune la vot motivarea dânsului. Se aprobă în unanimitate.
Şedinţa  a  fost  convocată  prin  Dispoziţia  nr.506/17.12.2009,  comunicată  domnilor

consilieri  în  scris  prin  adresa  nr.IV/14764/17.12.2009,  potrivit  art.94  alin.1  din  Legea
nr.215/2001  a  administraţiei  publice  locale,  republicată,  cu  modificările  şi  completările
ulterioare, invitaţilor prin adresa nr.I/14708/17.12.2009 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor
prin publicare în Ziarul „Jurnal de Caraş-Severin” din data de 19.12.2009.

Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului.
Participă  ca  invitaţi:  domnul  prefect  Octavian  Ţunea,  reprezentanţi  ai  instituţiilor

subordonate  Consiliului  Judeţean,  reprezentanţi  ai  instituţiilor  deconcentrate,  precum şi
reprezentanţi ai aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

Din  partea  mass-mediei  participă  reprezentanţi  ai  Ziarului  “Jurnal  de  Caraş-
Severin”,  „BANAT TV”, „Radio Reşiţa, şi „Prisma”.

Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă. 
Ordinea de zi este următoarea:
1.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Consiliului Judeţean

Caraş-Severin, pe anul 2009.
2.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  unor  anexe  la  Hotărârea  Consiliului

Judeţean  nr.33/31.03.2009 privind aprobarea bugetului  de  venituri  şi  cheltuieli,  pe anul
2009,  a  instituţiilor  şi  serviciilor  publice  de sub autoritatea  Consiliului  Judeţean Caraş-
Severin, sau finanţate de către acesta, cu modificările şi completările ulterioare. 

3.Proiect de hotărâre privind darea în administrarea Direcţiei Generale de Asistenţă
Socială şi Protecţia Copilului Caraş-Severin, a unor imobile aflate în domeniul public al
judeţului Caraş-Severin.

4.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  schimbării  denumirii  Teatrului
„G.A.Petculescu” Reşiţa în Teatrul de Vest Reşiţa.
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5.Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare
la Teatrul de Vest Reşiţa.

6.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  Caraş-
Severin nr.48/04.04.2003 privind aprobarea numărului şi structura personalului nedidactic
din  cadrul  unităţilor  de  învăţământ  special  din  subordinea  Consiliului  Judeţean  Caraş-
Severin, cu modificările şi completările ulterioare. 

7.Raport  privind  starea  Universităţii  „Eftimie  Murgu”  Reşiţa  în  anul  universitar
2008-2009.

8.Analiza activităţii de protecţie civilă pe anul 2009.
9.Analiza modului în care sunt îndeplinite sarcinile ce revin administraţiei publice

judeţene pe linia pregătirii economiei naţionale şi teritoriului pentru apărare şi stabilirea
măsurilor ce se impun.

 10.Prezentarea Planului Strategic al Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Caraş-
Severin, pe anul 2010.

11.Informare  cu  privire  la  participarea  unei  delegaţii  a  Consiliului  Judeţean  la
Adunarea Generală ARE.

12.Informare  cu  privire  la  participarea  unei  delegaţii  a  Consiliului  Judeţean  la  o
întâlnire de lucru a Euroregiunii DKMT.

13.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la o vizită de lucru la Novi-Sad (Serbia), în perioada 10 – 11.12.2009, la invitaţia
Provinciei Autonome Voivodina Serbia.

14.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la o reuniune de lucru ce a avut loc la Osijek, Croaţia, în perioada 8-10 decembrie
2009.

15.Întrebări. Interpelări.

Domnul protopop  Mirişan Nicolae Cătălin: Am venit să vă colindăm. Suntem cu
două zile înainte de cinstitul praznic al naşterii „Mântuitorului Cristos” şi am socotit de
bine, la propunerea domnului preşedinte să vă colindăm aici, în această formulă completă a
Consiliului  Judeţean.  Acum  în  ajun  de  sărbători,  odată  cu  colindul  nostru,  primiţi  şi
gândurile noastre bune, urări de sărbători cu bucurie, cu Cristos şi un an mai bun plin de
împliniri pe toate planurile!

În continuare are loc un moment de colinde.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Mulţumim  părintelui  protopop,  Prea
Onoratului Părinte Mirişan şi Prea Cucernicilor Părinţi, pentru acest foarte frumos moment
de colinde şi îi mai aşteptăm la noi. Aşa cum de altfel, marea parte a dumneavoastră ştiţi să
veniţi şi să ne găsiţi, iată şi momente deosebite, acum când pe pământ se naşte Cristos.
Mulţumim.

 Îi dau cuvântul domnului Imbrescu, pentru procesul-verbal al şedinţei ordinare din 9
decembrie 2009.

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: În mapă avem acest proces-verbal, dacă
sunt amendamente? Nu sunt. 

Supunem la vot. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri?
Se aprobă în unanimitate. Mulţumesc. 
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Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: În legătură cu ordinea de zi, vă propun să
introducem  pe  ordinea  de  zi  în  procedură  de  urgenţă  „Proiectul  de  hotărâre  pentru
modificarea Hotărârii  Consiliului  Judeţean Caraş-Severin nr.104/2004 privind înfiinţarea
Direcţiei  de  Administrare  a  Domeniului  Public  şi  Privat  a  Judeţului  Caraş-Severin,  cu
modificările şi completările ulterioare”. E vorba de acea acţiune permanentă de upgradare
a unor poziţii, care o practicăm pentru toate direcţiile subordonate. Vă propun în acelaşi
timp, să eliminăm de pe ordinea de zi punctul 5 – „Proiect de hotărâre privind aprobarea
Regulamentului de organizare şi funcţionare la Teatrul de Vest Reşiţa”, punct pe care îl
vom discuta în ianuarie şi vreau să explic de ce. Acest punct 5, urma să transforme teatrul
de stat, teatrul Consiliului Judeţean, într-un teatru de proiect, ceea ce din punct de vedere al
costurilor  se  justifică  şi  ceea  ce  din  punct  de  vedere  al  bugetului,  reprezintă  evident  o
relaxare. Sper să fiţi de acord, că doresc totuşi să aflu mai multe detalii în legătură cu modul
de salarizare şi cu anumite drepturi, pe care personalul angajat la teatrul din Reşiţa în mod
normal le-ar pierde. Motiv pentru care mi se pare firesc să discutăm acest subiect într-o
şedinţă în ianuarie, urmând să fim mai bine informaţi până atunci despre ce se întâmplă
exact cu angajaţii teatrului, după o asemenea hotărâre de transformare a teatrului într-unul
de proiect.  Cu atât  mai  mult,  cu cât  vreau să  vă  spun că  nu există  în  ţară  decât  două
asemenea teatre de  proiect în acest moment şi nu cred că trebuie să ne repezim acum într-o
experienţă de acest gen. Nu ne obligă  nimeni să facem acest lucru acum, avem timp să
aşteptăm. Vă propun această ordine de zi. 

Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri?
Se aprobă în unanimitate. 

*
Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:
1.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Consiliului Judeţean

Caraş-Severin, pe anul 2009.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: E vorba de 24 de miliarde de lei pe care le-

am primit pentru Direcţia pentru Protecţia Copilului, practic pentru persoanele cu handicap
aflate în îngrijirea Direcţiei pentru Protecţia Copilului. Nu sunt sumele pentru persoanele cu
handicap, care vin la primării. E vorba de direcţia proprie, sunt fonduri care au venit acum,
recent, de câteva zile şi trebuie să operăm ca atare în buget. Dacă aveţi observaţii aici? Nu
sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 
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Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 2  al ordinii de zi şi anume:
2.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  unor  anexe  la  Hotărârea  Consiliului

Judeţean  nr.33/31.03.2009 privind aprobarea bugetului  de  venituri  şi  cheltuieli,  pe anul
2009,  a  instituţiilor  şi  serviciilor  publice  de sub autoritatea  Consiliului  Judeţean Caraş-
Severin, sau finanţate de către acesta.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Supun la vot art. I al hotărârii. Cine este
„pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 3  al ordinii de zi şi anume:
3.Proiect de hotărâre privind darea în administrarea Direcţiei Generale de Asistenţă

Socială şi Protecţia Copilului Caraş-Severin, a unor imobile aflate în domeniul public al
judeţului Caraş-Severin.

Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Hotărârea  vizează  darea  în  administrare,
pentru a putea să le facem acte de domiciliu copiilor care îi avem în îngrijire şi care sunt
cazaţi  în  aceste  clădiri.  Este  practic  o  punere  în  ordine  în  interiorul  proprietăţii  şi
proprietăţilor Consiliului Judeţean. Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
4



*
Se trece la discutarea punctului 4  al ordinii de zi şi anume:
4.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  schimbării  denumirii  Teatrului

„G.A.Petculescu” Reşiţa în Teatrul de Vest Reşiţa.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Există o expunere de motive în acest sens.

Este momentul unei asemenea hotărâri în Consiliul Judeţean, pe baza unor discuţii pe care
le-am angajat de-alungul ultimilor ani. Mai multe voci spunând că este reprezentativ pentru
noi o abordare de acest tip „Teatrul de Vest”, din cvari motive. Şi eu cred că pentru teatrul
reşiţean, care a sărbătorit anul acesta 60 de ani, nu personalitatea lui G.A. Petculescu este
sugestivă. Sigur, e un personaj al istoriei cu merite indubitabile şi chiar dacă s-a născut la
Reşiţa, a activat în principal la Lugoj. Persoana lui vizează o epocă total diferită de epoca
teatrului care a fiinţat din 1949 la Reşiţa şi chiar mai mult de actualitate, aş spune mondenă.
Sunt destul de puţine teatre, vorbesc în Europa, care sunt denumite după personalităţi mai
mult sau mai puţin marcante. La noi a existat acest obicei, dar în Europa nu se mai întâmplă
acest lucru. „Teatrul de Vest”, este o denumire care ne sugerează mult mai clar apartenenţa
la Caraş-Severin, pentru că este teatrul Consiliului Judeţean Caraş-Severin. Ştiu că aveţi şi
alte opinii, vă rog.

Domnul consilier  Zaberca Vasile Mircea: Domnule preşedinte, de ce vă uitaţi la
mine?

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Pentru că am avut o discuţie.
Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Eu vreau să vă spun stimaţi colegi, că este

acolo un paragraf „având o rezonanţă minoră şi în acelaşi timp anacronică”. Atât să reţineţi,
personalităţile trecutului nu pot să fie călcate în picioare şi date într-o parte! Oricum George
Augustin Petculescu, aparţine arealului bănăţean, deci este o deschidere mult mai mare şi
transilvănean.  Este  întemeietorul  teatrului  românesc  din  Transilvania  şi  Banat,  într-o
perioadă  în care noi românii eram realmente oprimaţi  şi ştim foarte bine, după dualism.
Sigur aici este vorba de vot, dumneavoastră votaţi cum vă spune conştiinţa. Eu cred că ar fi
trebuit să fi avut la dispoziţie şi nişte lucrări sau chiar lucrarea regretatului profesor Oalde,
ca să puteţi să ştiţi cine este George Augustin Petculescu. Din punct de vedere personal, eu
mă opun. Mulţumesc.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Domnule preşedinte, dacă îmi permiteţi?
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: „La cestiune, stimabile!”
Domnul  consilier  Ştefănescu  Nicolae:  „La  cestiune,  stimabile!”  Cu  siguranţă  că

gestul  pe  care  astăzi  îl  facem,  nu se  încadrează  la  gesturile  pe  care  din păcate  le  mai
întâlnim şi pe care le denumesc „fuga de istorie”. Cu siguranţă că măsura pe care astăzi o
adoptăm este una bună pentru mersul teatrului şi al mişcării culturale din Reşiţa. Dacă vă
amintiţi domnule preşedinte, data trecută sau cu două şedinţe în urmă, discutam problema
salarizării la teatru şi aţi fost de acord ca acea hotărâre cu privire la salarizare, să nu fie
aplicată de la 1 ianuarie, să fie aplicată ceva mai târziu, după ce lucrurile intră pe un făgaş
să zicem normal şi mă bucur că s-a ajuns la acest consens. La 30 de ani de la terminarea
facultăţii de către mine, m-am dus la Universitatea din Timişoara, pe care am absolvit-o şi
când  m-am  uitat  acolo,  scria  Universitatea  de  Vest.  Eu  şi  colegii  mei  am  terminat
Universitatea din Timişoara şi acum scrie Universitatea de Vest. Ştiam explicaţiile, erau
autentice, era un proiect, decret regal, care nu apucase să fie pus în operă şi se schimbase
denumirea universităţii din Universitatea din Timişoara, în Universitatea de Vest. Am zis,
asta este, mergem înainte! Dar şi pe mine m-a şocat, cum probabil o să-i şocheze şi pe
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anumiţi actori, bănuiesc, care au trudit la Teatrul G.A.Petculescu. Repet, măsura cred că
este bună şi eu personal voi vota „pentru”. Am vrut numai să vă scot în relief, cam cum m-
am întâlnit eu cu o asemenea schimbare, care nu însemna nimic pe fond, dar totuşi a fost o
schimbare, care pe mine personal m-a şocat.  Mulţumesc.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Marea parte a actorilor care au făcut epocă
la Reşiţa şi  au fost destul de mulţi,  au fost angajaţii  „Teatrului de Stat Reşiţa” şi nu ai
„Teatrului G.A.Petculescu”!

Domnul consilier  Cojocariu Ioan:  Domnule  preşedinte,  am studiat  expunerile  de
motive şi pentru schimbare şi pentru noua formă de management de care spunea domnul
Vlădulescu. Indiferent că va fi teatru de repertoriu sau va fi teatru de proiect, cum se vrea
sau cum se va analiza, modernitatea lui George Augustin Petculescu rămâne, pentru că el a
fost  şi  în  vremea lui  un  modern,  pentru că  a  adoptat  moda  teatrelor  din  vest.  Teatrele
germane, austriece, funcţionau pe principiul lui. Părerea mea este, dacă îmi permiteţi, să
lăsăm particula „Vest”, ca să nu o ia Timişoara care este mai în vest şi să spunem „Teatrul
de Vest G.A. Petculescu”. Rămâne practic tot, la un loc.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Mai la vest decât Timişoara, este Lisabona,
în mod sigur!

Domnul consilier  Cojocariu Ioan: Mai este şi „vestul sălbatic”, dar nu cred că ne
îndreptăm spre acela! Eu oricum o să mă abţin, pentru că îl iubesc prea mult. Aceasta este
cartea lui Oalde şi a trebuit să o caut foarte mult să mă documentez, dar am găsit-o totuşi în
Reşiţa, în bibliotecă şi sunt mai mândru acum de acest om, decât eram când nu ştiam cu
adevărat cine a fost Petculescu. Eu aşa opinez, că ar putea fi lăsată aceasta. Mai mult decât
atât, m-am bucurat foarte mult când dumneavoastră aţi propus aici, Consiliului Judeţean, ca
împreună cu primarul de la Lugoj, să ridicaţi o statuie lui Aurel C. Popovici. Felicitări, un
mare vizionar! Mai mult, nu i-aş şterge numele, în faţa clădirii monumentale unde se va
muta teatrul, ar merita chiar un bust. Acestea sunt părerile mele. Vă mulţumesc.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Domnul  Vatzulik  şi  după  aceea  domnul
Cotarcea. 

Domnul consilier  Vatzulik Boris: Mulţumesc, domnule preşedinte. Stimaţi colegi,
sigur că în decursul istoriei, în decursul evoluţiei unei instituţii de cultură cum este teatrul
din Reşiţa, poate se impune şi schimbarea denumirii oficiale. Nu cred că asta este problema
de  fond.  Sunt  de  acord  în  schimb  cu  observaţia  domnului  profesor  Zaberca,  în  sensul
reformulării.  Eu  aş  sugera,  pentru  că,  cei  care  au  redactat  acest  material,  nu  ştiu…,
aspectele  legate  sau  afirmaţiile  legate  că  Petculescu  ar  avea  „rezonanţă  minoră  sau
anacronică”, eventual să reformulăm puţin altfel, pentru că este un document care rămâne
în cadrul  Consiliului  Judeţean,  în  istorie  şi  nu cred că  aceasta  este  semnificativ  pentru
activitatea lui Petculescu. Eu am rugămintea să o reformulăm puţin, că putem găsi această
reformulare, iar faptul că în această etapă este propunerea pentru „Teatrul de Vest”, eu nu
am nimic împotrivă şi aş vota pentru această propunere. Am observaţia doar la formulare.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Sunt de acord,  deci  „Numele  de George
Augustin Petculescu, purtat câţiva ani de către teatrul reşiţean, nu mai este reprezentativ”.

Domnul consilier Vatzulik Boris: Punct. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: „Nu mai este astăzi reprezentativ” şi punct.

Scoateţi „având rezonanţă minoră şi în acelaşi timp anacronică”. Domnul Cotarcea.
Domnul  consilier  Cotarcea  Haralambie:  Domnule  preşedinte,  stimaţi  colegi  şi

colegă, vreau să-mi spun şi eu părerea în legătură cu această chestiune, dat fiind faptul că
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eu ştiu de când s-a făcut Casa de Cultură şi acolo s-a făcut sala teatrului din Reşiţa, teatrul
de stat.  Am lucrat nu mai puţin de 30 de ani ca activist în mişcarea sindicală,  chiar în
această clădire. Vă spun cinstit, dacă dăm un nume de persoană, neîndreptăţim şi pe ceilalţi.
Eu cunosc actori mari care s-au format în Reşiţa, urmaşii lor, toţi au pretenţii să li se pună
numele teatrului din Reşiţa. Ca să nu facem o chestiune din aceasta, ca să neîndreptăţim pe
unii şi pe alţii, eu zic că orientarea, alegerea a fost bună, pentru care eu voi vota aşa cum
cred de cuviinţă. Vă mulţumesc. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Alte observaţii? Nu sunt.
Supun  la  vot  art.1  al  hotărârii.  Cine  este  „pentru”?  Abţineri?  Împotriviri?  Se

înregistrează 26 de voturi „pentru”,  o împotrivire şi 3 abţineri.

Supun  la  vot  art.2  al  hotărârii.  Cine  este  „pentru”?  Abţineri?  Împotriviri?  Se
înregistrează 27 de voturi „pentru”, o împotrivire şi două abţineri.

Supun  la  vot  art.3  al  hotărârii.  Cine  este  „pentru”?  Abţineri?  Împotriviri?  Se
înregistrează 27 de voturi „pentru”, o împotrivire şi două abţineri.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri?  Se
înregistrează 26 de voturi „pentru”,  3 abţineri şi o împotrivire.

Se adoptă hotărârea.

Cu 26 de voturi „pentru”,  3 abţineri şi o împotrivire, denumirea teatrului reşiţean din
acest moment este „Teatrul de Vest Reşiţa”.

Punctul 5, îl vom discuta probabil într-o şedinţă ulterioară, în ianuarie.
*

Se trece la discutarea punctului  6  al ordinii de zi şi anume:
6.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  Caraş-

Severin nr.48/04.04.2003 privind aprobarea numărului şi structura personalului nedidactic
din  cadrul  unităţilor  de  învăţământ  special  din  subordinea  Consiliului  Judeţean  Caraş-
Severin, cu modificările şi completările ulterioare. 

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Aici e vorba de punerea în concordanţă a
situaţiei de pe teren cu cea scriptică. Adică hotărârea pe care aţi adoptat-o în 2003, nu era în
concordanţă cu realitatea şi acum o punem în concordanţă cu realitatea. Este o acţiune pur
birocratică. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VI al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VII al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului introdus în procedură de urgenţă:
Proiectul  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  Caraş-

Severin nr.104/2004 privind înfiinţarea Direcţiei de Administrare a Domeniului Public şi
Privat a Judeţului Caraş-Severin, cu modificările şi completările ulterioare.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  E  vorba  de  upgradarea  unor  poziţii,  pe
măsură ce colegi de-ai noştri îndeplinesc condiţiile de salarizare superioară. Dacă aici aveţi
observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctelor 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14 şi 15 ale ordinii de zi şi
anume:

7.Raport  privind  starea  Universităţii  „Eftimie  Murgu”  Reşiţa  în  anul  universitar
2008-2009.

8.Analiza activităţii de protecţie civilă pe anul 2009.
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9.Analiza modului în care sunt îndeplinite sarcinile ce revin administraţiei publice
judeţene pe linia pregătirii economiei naţionale şi teritoriului pentru apărare şi stabilirea
măsurilor ce se impun.

10.Prezentarea Planului Strategic al Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Caraş-
Severin, pe anul 2010.

11.Informare  cu  privire  la  participarea  unei  delegaţii  a  Consiliului  Judeţean  la
Adunarea Generală ARE.

12.Informare  cu  privire  la  participarea  unei  delegaţii  a  Consiliului  Judeţean  la  o
întâlnire de lucru a Euroregiunii DKMT.

13.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la o vizită de lucru la Novi-Sad (Serbia), în perioada 10 – 11.12.2009, la invitaţia
Provinciei Autonome Voivodina Serbia.

14.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la o reuniune de lucru ce a avut loc la Osijek, Croaţia, în perioada 8-10 decembrie
2009.

15.Întrebări. Interpelări.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Dacă la rapoartele, analizele, prezentările,

informările  prevăzute  în  ordinea  de  zi,  sunt  luări  de  poziţii,  doriţi  detalii?  Domnul
Ştefănescu, după care domnul Cojocariu.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: În legătură cu căderile masive de zăpadă, cu
topirea zăpezii, cu ploile, dacă cei de la ISU au să ne dea ceva informaţii suplimentare.

Domnul  invitat  Susan Titus:  După  ceea  ce  a  fost  în  perioada  care  a  trecut,  am
desfăşurat intervenţii împreună cu angajaţi ai ministerului administraţiei şi internelor. Am
reuşit să evacuăm cetăţenii din zona afectată. În rest, pentru etapa care urmează vom vedea
în funcţie de prognoza meteo.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Puţin mai amănunţit dacă ne puteţi spune, ce
s-a întâmplat de fapt în zona Răcăşdia?

Domnul  invitat  Susan  Titus:  Din  ceea  ce  am  văzut  la  faţa  locului,  acolo,  în
momentul în care a venit acel cod galben pentru câteva ore, erau pasageri care se deplasau
cu  autovehiculul  de  la  Naidăş  la  Oraviţa,  o  maşină  de  deszăpezire  a  încercat  să
deszăpezească drumul şi cetăţenii s-au băgat după ea, crezând că ajung mai devreme. S-a
împotmolit maşina şi atunci au rămas blocaţi pe 3 rânduri cu aceste autoturisme.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Pot eu să dau mai multe detalii. În primul
rând atenţionarea de cod galben a venit în momentul în care viscolul bătea deja. În al doilea
rând, vreau să vă spun că-i felicit pe cei de la ISU, pe cei de la Poliţie, Jandarmerie şi
Prefectura.  Domnul prefect  a fost  personal  acolo împreună  cu Susan,  împreună  cu şefii
Poliţiei, împreună cu şeful Jandarmeriei, cu Poliţia de Frontieră, pe viscol, în condiţiile în
care foarte multe din maşinile rămase blocate, nu au fost pregătite pentru condiţii de iarnă.
S-a lucrat pe viscol, inclusiv s-au făcut reparaţiile necesare pentru readucerea alimentării cu
energie electrică în zonă şi Electrica a lucrat cu 3 echipe acolo. Oamenii au fost luaţi din
maşini, protejaţi cu pături, trimişi la Primăria Răcăşdia, iar 40 de oameni au fost duşi la
spital la Oraviţa, unde din fericire n-au necesitat prea multe îngrijiri. Au plecat toţi în acea
noapte. A doua zi s-a intervenit din nou de la prima oră, maşinile au fost deblocate. S-a stat
până  la ultima maşină  care urma să  plece de acolo, practic realizând mai mult  decât  le
prevede regulamentul de funcţionare şi atribuţiile legale. Din acest punct de vedere cred că
s-a  intervenit  exemplar  în  acest  caz  în  Caraş-Severin.  Repet,  chiar  dacă  nu  puneai  tu
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întrebarea acesta, vroiam să-i felicit, că de asta i-am şi chemat în mare parte aici, pentru că
au acţionat foarte eficient şi foarte bine. Îi mulţumesc domnului prefect că a fost acolo până
spre dimineaţă, luptând cu ei, cu nămeţii şi cu viscolul. 

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Domnule preşedinte, de fapt de aceea am vrut
să deschid discuţia despre acest lucru, pentru că merită aprecieri absolut pozitive tot ce au
făcut aceşti oameni în acest timp, la care ar trebui să mai adăugăm un nume, e vorba de
primarul comunei Răcăşdia, care s-a implicat, a adus o seamă de oameni acolo şi i-a cazat
în primărie. Meritaţi toată aprecierea noastră. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Au intervenit şi pe Lescoviţa, Socol, au fost
multe intervenţii de acest gen.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Deci merită aprecieri deosebite. Acum încă o
întrebare, dacă ne puteţi spune, ce se mai ştie de cei doi dispăruţi?

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Acum,  în  cursul  dimineţii  încercăm  să
mergem cu un elicopter dacă  timpul ne va permite.  Ieri undeva pe la ora 3, s-au întors
salvamontiştii, pentru că începuse din nou viscolul. Cu un specialist şi cu un detector de
metale, să încercăm să căutăm ultima porţiune neexplorată până acum. Repet, dacă timpul
ne va permite, pentru că este încă vânt. Am luat un detector de metale de la Poliţie, care ne-
a pus la dispoziţie  şi  specialistul  şi  detectorul.  Elicopter avem,  să  ne permită  timpul şi
continuăm!  Domnul Cojocariu.

Domnul  consilier  Cojocariu  Ioan:  Domnule  preşedinte,  îmi  pare  rău  că  nu  este
doamna rector aici. Eu vroiam să o rog pe dumneaei şi pe dumneavoastră, având în vedere
fericita ocazie de a fi soţ  şi soţie, unul să dea şi celălalt să primească.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este o problemă bilaterală până la urmă.
Domnul consilier Cojocariu Ioan: De data aceasta este nepartinică şi este un strigăt

dacă vreţi, de ajutor al Caransebeşului către dumneavoastră, referindu-mă la amândoi odată.
Mă refer la unitatea de aviaţie de la Caransebeş, o unitate nouă care are o dotare din punct
de vedere al clădirilor foarte bună şi aş ruga-o pe doamna rector, într-un moment delicat, pe
care probabil îl  va alege,  să  facă  în aşa fel  încât să  fie transferată  această  unitate către
universitate şi să facă acolo un campus universitar, pentru toată lumea care e de la Severin
până  la Lugoj şi  are toată  dotarea,  de la săli  de sport, terenuri, cantine cazărmi,  are tot
pentru un campus universitar. Ar fi dacă vreţi, o răsplată sau poate prima răsplată, pe care
Reşiţa i-o datorează Caransebeşului, cel care plăteşte de 60 de ani tribut de vasalitate către
Reşiţa.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Sună  patetic,  patetic  în  accepţiunea
englezească  a  cuvântului,  adică  jalnic.  Până  una,  alta,  tot  pentru replici  de un patetism
similar,  vreau să  vă spun că  la unitatea din Caransebeş  vom preda în cursul săptămânii
viitoare amplasamentul pentru amenajarea de şantier a centurii Caransebeşului, un alt tribut
pe care Reşiţa îl plăteşte Caransebeşului, pentru că s-a realizat la insistenţele mele, contrar
afirmaţiilor unora sau altora că nu se face. Se face! Oamenii vin acolo, începând cu primele
zile din ianuarie. Am pregătit deja contractul pentru amenajarea propriu-zisă de şantier pe
care le-o punem la dispoziţie şi  centura Caransebeşului se va realiza.  În acest  moment,
universitatea din Reşiţa desfăşoară  3 mari lucrări de investiţii, un campus universitar pe
finanţare europeană, au semnat ieri la Bucureşti contractul, sala de sport, fosta sală istorică
a Reşiţei, care va deveni una modernă. Se lucrează, sala respectivă fiind un hangar pentru
tancuri şi ulterior transformată într-o sală oarecum funcţională şi celebra casă a studenţilor,
fostul teatru de vară, un proiect mai complicat şi mai delicat despre care nu vreau să intru în
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detalii. Nu am nimic împotrivă, în condiţiile în care o să-i spun soţiei mele acest lucru, dacă
va reuşi să obţină finanţare pentru realizarea la Caransebeş  a unui campus universitar şi
cred că indiferent cine va fi la Consiliul Judeţean, va oferi acel spaţiu. Vreau să fiu foarte
deschis, mă îndoiesc că vor obţine finanţările astea pe parcursul anului 2010 şi în prima
jumătate a anului 2011. Pentru că aşa cum aveam de gând să spun în finalul acestei şedinţe,
vor fi ani de austeritate. Ideea extinderii facultăţii este după părerea mea una pozitivă, adică
fondul relatării tale este unul pozitiv, forma am ridicat-o la început. Cred că universitatea
din Reşiţa, reprezintă  o dezvoltare pe care trebuie să  o avem în vedere şi  ea trebuie să
vizeze Caransebeşul, unde oricum există facultatea de popi în acest moment, facultatea de
teologie. Păcat că nu mai este şi istorie – teologie, dar asta este o altă poveste, vorba lui
Kipling. Sunt de acord să studiem acest lucru şi evident şi politic, pentru că suntem aici
reprezentanţi  a  3  grupuri  politice.  În  sfârşit,  legea  şi  spune  acest  lucru  în  legătură  cu
activităţile unui consiliu judeţean, putem efectiv prin ceea ce reprezentăm ca şi  grupare
politică fiecare, să influenţăm la Bucureşti pentru o asemenea extindere la Caransebeş, a
universităţii  din Reşiţa.  Cu atât  mai  mult,  cu cât  universitatea în locaţia  ei  actuală  este
destul  de  îngrămădită,  destul  de  neîncăpătoare  în  momentul  acesta.  Sigur,  aici  cu
inspectoratul  şcolar  va  trebui  să  gândim  odată  cu  legea  descentralizării  sistemului
educaţional, partea imobiliară, dar pe fond, ideea pe care ai enunţat-o este una corectă şi voi
încerca să văd ce diligenţe pot să fac. Cine mai doreşte?

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Eu vreau să revin un pic. Dacă s-a înţeles fondul,
eu nu mai sunt atât de jalnic. Vreau doar să ştiţi, că eu nu aveam de unde să ştiu că s-a dat
unitatea ca şi organizare de şantier, ceea ce iarăşi salut, pentru că trebuie făcut, chiar este
mai necesar centura.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Termenul de realizare al centurii este 2 ani.
Asta nu înseamnă că după 2 ani, lucrând în paralel nu putem să facem acolo un campus
universitar.

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Până atunci să se facă demersurile.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Oricum nu se va putea face, repet, din punct

de vedere al finanţării aşa cum văd eu lucrurile, undeva din a doua parte a anului 2011.
Domnul  consilier  Cojocariu  Ioan:  Domnule  preşedinte,  vreau  să  vă  spun  că

demersurile mele în acest sens nu sunt acum pentru prima dată. Dumnezeu să-l ierte pe
Valeriu Leu, l-am plimbat din cameră în cameră, a văzut tot, rămăsese ca el să facă lobby
pe lângă dumneavoastră şi pe lângă doamna rector, dar Dumnezeu l-a vrut în altă parte.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Vedeţi, n-am vrut să spun atunci când am
vorbit despre G.A.Petculescu, dacă ar trebui să facem un bust sau o statuie în faţa Palatului
Cultural,  păi  ar  trebui  lui  Vali  Leu să-i  facem această  statuie.  Este  singurul  locuitor  al
Caraş-Severinului, care a luat două premii ale academiei!

Domnul consilier Cojocariu Ioan: I s-a dat acum numele unei biblioteci, puţin.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: E puţin pentru ceea ce a reprezentat ca şi

operă şi recunoaştere!
Domnul consilier Cojocariu Ioan: Şi un mare cărturar, e adevărat!
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Pe timpul prea scurtei sale vieţi. Dacă mai

vrea cineva să spună ceva? Atunci eu îmi permit să închei cu câteva gânduri despre anul
acesta  şi  despre  anul  viitor.  În  primul  rând,  vreau  să  vă  mulţumesc  doamnă  consilier,
domnilor consilieri, stimaţi colegi din aparatul propriu al Consiliului Judeţean, din direcţiile
subordonate,  doamnelor  şi  domnilor  colaboratori  din  instituţiile  exterioare  sistemului
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Consiliului Judeţean,  pentru modul în care aţi  colaborat  cu noi,  conducerea executivă  a
consiliului şi  să  vă asigurăm de preţuirea noastră  pentru ceea ce aţi făcut în anul 2009.
Anticipând în egală  măsură  tot  o asemenea activitate susţinută  cu foarte multe proiecte
europene, care au devenit dimensiunea principală a activităţii noastre, pentru că presupune
finanţări pe care nu le obţineam din bugetul naţional. Deci o asemenea activitate şi pentru
anul 2010, un an care va fi greu, un an care începe sub auspicii complicate. Din nefericire
am avut dreptate în 2008, când tot aici la această masă, în această sală, tot într-o instanţă a
noastră a Consiliului Judeţean, am spus că din nefericire criza va afecta şi România. Chiar
dacă atunci foarte multe voci clamau că noi nu vom fi afectaţi de criză, era imposibil! Atâta
vreme cât  Statele Unite,  Uniunea Europeană,  China, Japonia sau Rusia sunt afectate de
criză, o ţară medie cum e România nu putea să nu fie afectată de criză. Anul 2010 va fi un
an cu constrângeri bugetare, după părerea mea marcante, determinante chiar. Cred însă că
sunteţi de acord cu mine, ca pe cât posibil la nivelul administraţiei, noi să încercăm să avem
dintr-o  normală  şi  naturală  solidaritate  cât  de  mult  vom putea  ca  şi  principal  obiectiv,
angajatul român. Am să-i transmit şi domnului Boc acest lucru. Pentru că în momente de
criză, locurile de muncă, trebuie pe cât de mult posibil păstrate. În condiţiile în care, atunci
când vorbim de angajaţii noştri, în cazul nefericit în care unul dintre ei şi sper să nu fim în
această situaţie, îşi pierde locul de muncă,  în criză vorbind, nu are unde să se angajeze,
pentru că sistemul privat este practic bulversat. Au închis de la 1 ianuarie 2009 şi până pe
30 noiembrie  2009,  în  România,  127.000 de  firme.  Aşa că  prioritatea  pentru noi  va fi
condiţia angajatului român, cât de mult vom putea în sistemul administraţiei  din Caraş-
Severin şi aici mă refer inclusiv la deconcentrate. Pentru că din punct de vedere politic, nu
numai  că  avem o  responsabilitate  în  acest  sens,  dar  putem şi  influenţa  într-o  anumită
măsură starea de fapt a acestor instituţii. Acestea au fost gândurile cu care am vrut să termin
această  şedinţă,  şedinţă  ce  marchează  practic  sfârşitul  activităţii  în  plen  a  Consiliului
Judeţean în anul de graţie 2009. Să apreciez modul civilizat în care a decursul anul electoral
2009, chiar cu anumite puseuri, hai să spunem de agresivitate, care eu cred că vor dispărea
complet la viitoarele alegeri. Vă mulţumesc pentru focul de artificii care au marcat „Sfântul
Nicolae”  şi  sigur,  încă  odată  apreciind  colaborarea  dumneavoastră,  a  celor  3  grupuri
politice.  Vă  mulţumesc  pentru  cum aţi  activat  în  2009  şi  vă  urez  „Sărbători  fericite”,
„Crăciun fericit”, dumneavoastră,  tuturor, celor dragi nouă şi un an 2010 mai bun decât
estimăm că va fi, să dea Dumnezeu! Mulţumesc.

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie.

         P R E Ş E D I N T E,                                     SECRETARUL JUDEŢULUI,

          Sorin Frunzăverde                                                              Ion Imbrescu

                 Red/Dact/FP/ 1 ex.
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